
Mijnheer de voorzitter, geachte aanwezigen en bovenal:                     

leden van de raad, 

Allereerst wil ik de burgemeester en Laura hartelijk danken voor de 

mooie woorden die zij zojuist gesproken hebben.  

Daarnaast dank ik de majesteit voor het toekennen van de mooie 

onderscheiding.  

In mijn jonge jaren zou ik deze vermoedelijk niet aanvaard hebben;         

op zolder moet ik nog ergens een oude button met de tekst “Oranje 

Franje Beu” hebben liggen.                                                                              

Maar net als de meeste mensen ben ik in dit soort dingen milder 

geworden met het verstrijken van de jaren. Ik beschouw een dergelijke 

onderscheiding nu meer als een algemeen maatschappelijke erkenning.  

Vandaag neem ik na precies 12 ½ jaar afscheid als lid van de 

gemeenteraad van Zeist en ik kijk terug op een mooie periode waarin ik 

mijn steentje heb mogen bijdragen aan een groener en socialer  Zeist. 

Ik ben daar dankbaar voor. Allereerst dank ik de kiezer voor het in mij 

gestelde vertrouwen, maar ook mijn partij en de fantastische 

fractiegenoten van GroenLinks in de opeenvolgende raadperiodes. 

Ook ben ik de overige raadscollega’s en colleges dankbaar voor de 

soms pittige debatten die we hadden en de goede sfeer waarbinnen 

deze konden plaatsvinden. Scherp op de snede als dat moest, maar 

altijd respectvol en met een goede scheiding tussen het politieke en het 

persoonlijke. 

De scherpte van het debat heb ik de laatste jaren overigens wel wat 

gemist, mede omdat een paar van de beste debaters zitting namen in 

het college of om andere redenen de raad verlaten hebben. Soms denk 

ik met wat weemoed terug aan de debatten met Paul, Sander, Marcel, 

David  en Pieter, om een paar voorbeelden te noemen. 

Ik heb de eer gehad om 8 jaar fractievoorzitter te zijn van een 

coalitiepartij. Dat was niet altijd even makkelijk, maar er is in die periode 

veel tot stand gebracht. Zo was vóórdat GroenLinks haar intrede deed in 

het college al het niet verplichte milieubeleid wegbezuinigd door een 

coalitie met daarin Leefbaar Zeist. Inmiddels is het milieubeleid in Zeist 

een integraal onderdeel van het beleid en geen sluitpost meer in de zin 

van “o ja, we moeten ook nog iets met het milieu”. 



Ook is in deze periode meer aandacht gekomen voor het lokale 

armoedebeleid, maar we zijn er nog lang niet… In dat licht bezien is het 

onbegrijpelijk dat er nu een voorschot genomen wordt op een vergaande 

OZB-verlaging, waardoor er minder financiële middelen beschikbaar 

komen om de noden in Zeist te verlichten. 

Ik wil niet verhullen dat de zetelverdeling na de laatste 

gemeenteraadsverkiezingen een van de grootste teleurstellingen binnen 

mijn politieke carrière was. Een record aantal stemmen en ook 

percentueel de hoogste score ooit voor GroenLinks en dan moet je door 

de lijstverbindingen een zetel inleveren en is de kans op 

collegedeelname verkeken.                                                                       

In Den Haag is een wet in voorbereiding die een einde maakt aan het 

fenomeen lijstverbinding. Mogelijk is die al van kracht bij de verkiezingen 

in 2018. Hoewel ik dan zelf niet verkiesbaar zal zijn, zal ik me er voor de 

volle 100 % voor gaan inzetten, dat we bij die verkiezingen sterker terug 

komen dan ooit. 

In de achterliggende periode ging de mondige burger zich steeds meer 

roeren. Naast inspraak kwam er voorspraak en samenspraak en tot dit 

alles heeft de raad zich een verhouding moeten vinden. Daarbij is het 

jammer dat je steeds dezelfde gezichten ziet, veelal hoogopgeleide en 

goedgesitueerde 60-plussers. 

 Regelmatig wordt de raad verweten niet te luisteren; maar mijn ervaring 

is dat deze raad héél goed luistert en weloverwogen beslissingen neemt, 

maar het nu eenmaal niet iedereen naar de zin kan maken.  

Raad, laat u daarbij niet intimideren door lieden die u - met name in de 

“sociale” media - bejegenen als zakkenvullers of vriendjes van de 

onroerend-goed-jongens en publiekelijk twijfelen aan uw verstandelijke 

vermogens, morrelen aan uw democratische legitimiteit en uw integriteit 

en zo de bijl zetten aan de wortels van de parlementaire democratie. 

Men vraagt van de raad openheid en transparantie; en volkomen terecht.    

Maar verschuil je als criticaster dan zelf niet achter obscure 

pseudoniemen als Janus of Van IJzer.                                                      

Laat u niet ringeloren door zelfbenoemde baronnen en freules van Zeist. 

 



Tegelijkertijd is er een grote groep inwoners die de weg naar het 

gemeentehuis niet weet te vinden en zich meer en meer lijkt af te 

wenden van de politiek. Het is en blijft een belangrijke opgave van de 

raad om deze groep te bereiken en te betrekken. 

Ik zelf zal de weg naar het gemeentehuis nog wel weten te vinden, na al 

die jaren - en meer dan duizend vergaderingen - is het een soort van 

derde huis voor mij geworden, naast mijn eigen huis en het Zonnehuis.  

Mijn vrouw zal nu wel op de tribune mompelen: “ en het Weeshuis is zijn 

vierde huis…” 

Tijdens ons huwelijksfeest zijn Ans en ik toegezongen door een koor van 

raadsleden: de Merloten. Daarbij kwamen onvermoede kwaliteiten aan 

het licht. Ik heb nog getracht hen naar voren te schuiven als inzending 

voor het Eurovisiesongfestival, maar helaas was de keuze al op Douwe 

Bob gevallen.                                                                                       

Maar nogmaals heel hartelijk dank voor dit spetterende optreden ! 

De laatste jaren heb ik me wat op de achtergrond gehouden en ben ik 

me naast de vraagstukken binnen het sociale domein, onder andere 

binnen het presidium, gaan bezighouden met het meer in positie 

brengen van de raad. Want als kind van het dualisme vind ik dat daar 

nog een wereld te winnen is. 

Zoals u weet zal ik straks benoemd worden als buitengewoon raadslid. 

Maar ik ben zeker niet van plan om als een soort van Heintje Davids van 

de Zeister politiek verder door het leven te gaan. Maar wie weet wat de 

toekomst nog brengen gaat, u bent nog niet van mij af… 

Mijn vertrek biedt Ans Pereboom de gelegenheid om zich te bekwamen 

in het mooie ambt van raadslid. Ik reik met alle vertrouwen het stokje aan 

haar over en ik wil haar vanaf deze plaats alle succes toewensen. 

Later in deze vergadering zal zij een motie indienen over artikel 1 van 

onze grondwet. Ik wil deze van harte bij u aanbevelen en de wens 

uitspreken dat deze motie met algemene stemmen wordt aangenomen. 

Ik dank u wel. 

 

Frank Dirkse, 5 juli 2016 


